
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE DE 28 D’OCTUBRE DE 
2021

Identificació de la sessió:

• Caràcter: extraordinari 
• Data: 28 d’octubre de 2021
• Inici: 12:10
• Finalització: 13:53
• Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Gabriel Suau Otero
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 
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Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Ordre del dia:

1.- Expedient 7591/2021  de crèdit extraordinari a càrrec del romanent de Tresoreria 
per a l'execució de diferents projectes d'inversió.

2.- Expedient 7754/2021 de modificació de l'Ordenança Fiscal reguladora de l'Impost 
sobre Béns Immobles.

3.- Expedient 7758/2021 de modificació de l'Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa 
pel Servei de Recollida de RRSSUU.

4.- Expedient 7760/2021 d'aprovació de l'Ordenança Fiscal reguladora del Sistema 
Especial de Fraccionament de Tributs.

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Primer.-  Expedient  7591/2021   de  crèdit  extraordinari  a  càrrec  del  romanent  de 
Tresoreria per a l'execució de diferents projectes d'inversió.

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar i explica que la proposta tracta d’habilitar un crèdit a 
càrrec del romanent de tresoreria per un import d’1.017.120,14 euros per duu endavant 64 
projectes  que  han  proposat  els  regidors,  els  quals  han  de  tenir  per  objecte  un 
subministrament  o  bé  una  obra.  Vol  puntualitzar  que  l’informe  d’intervenció  és 
desfavorable però que el Congrés dels Diputats va suspendre les regles fiscals i per tant no 
hi ha problema per duu endavant aquests projectes. 

S’obre el torn d’intervencions i la Sra. Pizá diu que hi ha uns projectes qui lis semblen 
interessants, i d’altres dels quals tenen molt poca informació i que a més, excedeixen dels 
quaranta mil euros que va explicar el Sr. Batle. Diu que s’està parlant d’un total de quasi un 
milió cent mil euros, quantitat important, com per a què se lis hagués detallat una mica més 
en que consisteixen els projectes, per aquest motiu anuncia la seva abstenció. 

Intervé la Sra. Laura Celià, de Més per Sóller qui vol fer una mica de retrospectiva per 
explicar d’on parteix aquest expedient i diu que a l’any 2012, a partir del pla d’ajust que va 
aprovar  el  Partit  Popular,  l’Ajuntament  es va veure obligat  a  estalviar,  la  qual  cosa ha 
tengut una repercussió negativa per a la ciutadania, perdent capacitat d’inversió. Segons la 
Sra. Celià una vegada eliminat el pla d’ajust s’ha obert la possibilitat de fer ús del romanent 
de tresoreria, si bé això no ha servit per transformar la nostra ciutat. Afegeix que al 2021 no 
han sigut capaços d’aprovar un pressupost ni d’arribar a consensos en el si de l’equip de 
govern, i que ara es veuen amb la necessitat d’impulsar qualque projecte per justificar que 
s’ha  fet  qualque  cosa.  Diu  la  regidora  de  Més  que  en  aquest  context  es  va  rebre  una 
proposta del Sr. Simarro de què cada regidor de l’oposició presentàs un projecte de fins a 
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quaranta mil euros. Explica la Sra. Celià que es va decidir que no es donaven les condicions 
oportunes per poder participar ni eren les formes de gastar el romanent que havia costat tant 
estalviar i que finalment que tant, per nombre de projectes com per quantia, s’ha desvirtuat 
la proposta inicial del batle Simarro. La Sra. Celià vol que consti que no han tengut cap 
informació abans del ple dels projectes que es volen fer, i diu que no és una manera correcta 
de funcionar i  que al  final estan utilitzant  el  romanent per fer despeses ordinàries o de 
funcionament, que com que no han aprovat un pressupost han quedat a l’aire i ara cerquen 
la manera de poder-les cobrir. Critica que això és faci amb el romanent perquè considera 
que aquest s’ha d’utilitzar per fer projectes de transformació, no per tapar els forats que han 
sortit perquè no hi ha un pressupost. Afegeix que no han vist cap projecte dedicat a serveis 
socials  i  també  recorda  que  l’adjudicació  dels  projectes  s’ha  de  fer  abans  del  31  de 
desembre de 2021. Per tot l’assenyalat anuncia que votaran en contra. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Mateu que vol que consti en acta que no s’ha fet una explicació 
detallada  sobre que versen els  projectes  i  que malgrat  la regidora d’hisenda va dir  que 
serien objecte d’una comissió específica, finalment no s’ha convocat. Segons el Sr. Mateu 
no és correcte duu a ple una llista de projectes sense que aquests no s’hagin explicat i que 
això a nivell de procediment no és correcte. Afegeix que vestir de participació oferir una 
quantia a cada regidor per fer propostes sense sabre quines propostes farà l’equip de govern 
i que tot acabi amb una llista de projectes que farà aquest sense que quedi clar si es podran 
executar abans de dia 31 de desembre, ni serviran per transformar Sóller, no és la millor 
manera de governar. Diu que només és una llista per satisfer les peticions dels regidors que 
no s’han pogut fer per no haver aprovat el pressupost ordinari. Anuncia el Sr. Mateu la seva 
abstenció i reiteren el seu disgust amb la manera de funcionar de l’equip de govern. 

El  Sr.  Jaume  Bestard  comença  la  seva  intervenció  anticipant  que  donaran  suport  a  la 
proposta perquè opina que els projectes que es volen duu a terme són necessaris pel poble 
de Sóller i que si bé, no suposen una transformació profunda, alleugeren el dia a dia dels 
ciutadans.  Explica que cada regidor  ha aportat  el  que és més necessari  i  considera que 
aquests projectes s’han de desenvolupar. 

Pren la paraula el Sr. Aguiló i diu que estan relativament satisfets i que els projectes del 
llistat són inversions i són coses bones pel poble que quedaran aquí. Diu que són necessaris 
i que quan abans es puguin fer millor. Anuncia que li donaran suport. 

El Sr. Carlos Darder mostra la seva alegria pel fet d’impulsar tota una sèrie de projectes que 
seran beneficiosos pel poble.  D’altra banda, li  crida l’atenció que Més per Sóller pugui 
votar en contra de projectes tan necessaris com adequació de senyalització per reforçar les 
senyals a  les  zones  de les  escoles,  la  senyalització  de la  zona centre  més integrada  en 
l’entorn  o  el  drogotest  de  la  policia  local,  aceres  o  asfalts,  zona  mascotes  a  Lepanto, 
radiadors  per  les  escoles,  adquisició  d’ordinador  per  la  biblioteca  o les  persianes  a  les 
escolàpies, adquisició d’instruments per les escolàpies, tancament perimetral del camp d’en 
Maiol, paradetes desmuntables per paradetes de promoció i compra de desfibril·ladors. El 
portaveu del Partit Popular considera que tots aquests projectes són necessaris i vol recordar 
que es va fer una reunió amb l’oposició on es varen assistir tots els tècnics per resoldre tots 
els dubtes i que només ha volgut participar la Sra. Pizá, cosa que li agraeix, malgrat això no 
caigués bé a la resta de l’oposició.  Finalitza la seva intervenció i afirma que tots els partits  
han de fer feina pel bé de la ciutadania i que en aquest cas, no és el que està fent Més per 
Sóller al votar en contra de la proposta. 
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Per al·lusions el Sr. Batle dóna la paraula a la Sra. Celià qui respon al Sr. Carlos Darder que 
no ha contestat a la pregunta de si hi ha un cèntim per polítiques socials i que no és ara que 
ha d’explicar els projectes. La regidora de Més exposa que hi ha projectes com extres del 
casal jove, vestuari per les festes de Nadal, cent mil  euros d’extres del projecte de Son 
Angelats.  D’altra  banda diu que  si  estam amb un pressupost  prorrogat  de  vint  milions 
d’euros, tots aquests projectes s’haurien d’haver ficat dins aquest i demana que han fet sinó 
amb els diners del pressupost per ara tenir que rompre la jodriola i pagar totes aquestes 
coses que són de funcionament ordinari.  En aquest sentit, demana al  Sr. Darder que han 
fet les regidories. 

Respon al Sr. Darder en relació amb serveis socials que es destinaran diners per mobiliari i  
per telecomunicacions. Es reitera en la idea que lis sap greu que no es sumin a la proposta i  
que quan varen entrar es varen trobar amb un munt de factures sense pagar com les cortines 
del defensora o unes bosses de reciclatge i que a diferència de l’anterior equip de govern, 
ells si paguen als proveïdors.

La Sra. Celià  contesta que quan ells  varen entrar es varen trobar amb un milió d’euros 
d’extrajudicial, mentre que el Partit Popular quan va entrar n’hi havia dos-cents cinquanta 
mil. Segons la Sra. Celià s’ha de respectar el seu posicionament i que es mantenen en que 
no es manera de gastar el romanent amb projectes que són despesa ordinària i que s’han de 
pagar a càrrec del pressupost corrent. 

El Sr. Mateu diu al Sr. Darder que s’ha limitat a enumerar projectes, però no s’han explicat 
en  que  consisteixen  i  que  tot  això  ve  arran  de  no  ser  capaços  d’aprovar  un  projecte 
d’incorporació de romanents i demana si el projecte de Cetre hagués tirat endavant si també 
se’ls hauria oferit participar en aquests projectes. D’altra banda diu que se lis va passar una 
proposta de consensuar una pla d’inversions a cinc anys vista per un import de déu milions 
d’euros i que enviaren una carta al Sr. Batle i encara no ha contestat. Segons els Sr. Mateu 
no és massa elegant no contestar a una proposta de millora real pel poble. 

Respon el Sr. Darder al Sr. Mateu, li diu que si considera que el llistat que es presenta al Ple 
no són coses bones  «apaga y vámonos» i que s’ha explicat quins són els projectes i que 
quina acera en concret, per exemple, serà la que s’arreglarà, això ho han decidit els serveis 
tècnics. Torna a insistir en la idea que només la Sra. Catalina Pizá ha presentat un projecte i  
que això demostra que els altres grups de l’oposició no volen fer feina pel poble. 

Tanca el torn d’intervencions el Batle President i diu que el que avui es duu a ple és una 
gran  cosa  perquè  hi  ha  un  milió  d’euros  a  repartir  entre  seixanta  projectes  dirigits  a 
solucionar directament problemes del nostres veïnats i matisa que el que es duu a ple no és 
l’explicació dels projectes sinó el nom genèric per tenir la partida pressupostària per poder 
pagar-los. Segons el Sr. Simarro després s’aniran polint un per un i que amb el títol ja basta. 
El Batle diu que qui no entén que significa per exemple subministrament de mobiliari per 
l’Ajuntament es perquè necessita tornar a fer el batxiller. Segons el Sr. Simarro són coses 
bones i cerquen excuses per no participar. Diu que han perdut una oportunitat per apostar 
per coses que haguessin considerat necessàries i, agraeix a la Sra. Pizá la proposta que ha 
presentat.  Pel  que fa  al  fet  de no haver  pressupost  aprovat,  diu que  ell  ha vist  govern 
d’esquerres amb pressuposts prorrogats durant tres anys o aprovar el pressupost de l’any 
corrent  un 28 de desembre  i  vist  tot  això,  demana si  ara  li  han  d’anar  donant  lliçons. 
Conclou que l’objectiu és donar servei a la ciutadania i que l’equip de govern està per fent 
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feina per projectes grossos i i pels petits, si aquests són demanats per la ciutadania. Diu que 
avui és un gran dia. D’altra banda, diu que no es preocupin pel romanent que l’any que ve 
se’l gastaran tot. 

Passats a votació, la Corporació, per majoria de 9 vots a favor (PP, Sebastià Aguiló i PI), 4 
en contra (MES) i 4 abstencions (PSOE i PODEMOS), ACORDA: 

1er.- La modificació que s'acorda és la següent :

ESTAT DE DESPESES:

Modificacions a càrrec de romanent de tresoreria

 (veure annex adjunt)

Progr. Econ. DESCRIPCIÓ
Consignaci

ó Inicial
Modificació

Consignació 
Definitiva

Crèdits extraordinaris

VARIS VARIS
CONSULTAR ANNEX 
ADJUNT

0,00 1.017.120,14 1.017.120,14

    T O T A L 0,00 1.017.120,14 1.017.120,14

2on.- Respecte a l'estat d'ingressos, el concepte del Pressupost d'ingrés quedarà de la 
següent manera:

ESTAT D’INGRÉS:

Aplicació 
pressupostar

ia
DESCRIPCIÓ

Consignaci
ó Inicial

Modificació
Consignació 
Definitiva

87000
Romanent de tresoreria per 
despeses generals

0,00 1.017.120,14 1.017.120,14

 
T O T A L CRÈDITS A 
CÀRREC R. 
TRESORERIA

0,00 1.017.120,14 1.017.120,14
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3er.,- Sotmetre aquest expedient de modificació de crèdits a informació pública pel termini de 
QUINZE DIES HÀBILS previ anunci en el B.O.I.B., i un cop transcorregut el termini, cas de 
no presentar-se cap reclamació contra el mateix, es considerarà aprovat definitivament. Tot 
això de conformitat al que preveuen els articles 169-1, i 177-2 del Real Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març.

Segon.-  Expedient  7754/2021  de  modificació  de  l'Ordenança  Fiscal  reguladora  de 
l'Impost sobre Béns Immobles.

La regidora d’hisenda explica que es modifica l’Ordenança fiscal de l’IBI per tal de donar 
compliment a la promesa d’anar baixant els tipus impositius cada any i que es baixa l’urbà 
de 0,70 al 0,65 i el rústic de 0,85 a 0,80. Afegeix que s’ha fet una simulació dels ingressos 
que es deixaran de percebre i que el resultat de la mateixa és, per una banda, que es deixarà 
d’ingressar 325.000 d’urbà  i   30.000 euros de rústic.  D’altra  banda,  explica que en la 
bonificació de les famílies nombroses s’ha eliminat el requisit de la renta, tenint en compte 
que a Sóller el tipus impositiu és molt alt. També diu que s’han ampliat en un 10 per cent  
aquestes bonificacions. 

Intervé la Sra. Pizá d’Unidas Podemos i diu que tot el que sigui rebaixar els tipus impositius 
a la ciutadania tendran el seu suport. 

Pren la paraula la Sra. Laura Celià i diu que amb la crisi que patim hi ha famílies que ho 
passen malament i que s’ha de poder revisar la política fiscal de l’Ajuntament, el que passa 
es que segons la regidora de Més per Sóller, tenen diferents maneres de veure com s’ha de 
rebaixar aquesta càrrega fiscal als ciutadans. Segons la Sra. Laura Celià, l’equip de govern 
ha optat per la fórmula «cafè per tothom» i ells consideren que no tots tenen la mateixa 
capacitat d’afrontar la càrrega impositiva i per aquest motiu, són més partidaris de què les 
rebaixes fiscals s’han de fer afavorint als col·lectius més vulnerables i recorda la línia de 
subvencions iniciada a l’anterior legislatura per aquests. Diu la Sra. Celià que es va aprovar 
per unanimitat,  una moció per mantenir  aquestes ajudes i  que finalment  no s’han tirant 
endavant. Torna a insistir en que no comparteixen aquesta idea de rebaixar a tothom per 
igual si bé i pel que fa al sentit del vot, diu que per responsabilitat i sabent que hi ha moltes 
famílies que ho passen malament per arribar a final de mes, votaran a favor de la proposta. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Mateu i vol que recordar al Sr. Simarro que va prendre la 
mesura de vincular un increment dels valors cadastrals o de la recaptació de l’IBI al pla 
d’ajust i que això va impedir fer rebaixes de l’IBI importants. Segons el Sr. Mateu fins ara,  
degut al pla d’ajust, no s’han pogut fer rebaixes importants i ara que és possible. Afegeix 
que només és fa una baixada molt simbòlica i opina que no han sigut ambiciosos. Explica  
que a més, es suma el fet que s’acaba la bonificació per a les propietats que estan a horts i  
tarongers. Vol recordar que per pal·liar aquest fet hi ha diferents possibilitats i entre elles, 
es troben les subvencions per a les famílies que tenen més dificultats per abonar l’IBI. El 
regidor del partit socialista diu que no és una gran baixada i que és l’hora de ser valents i 
assumir  que  s’han  de  posar  els  valors  dels  coeficients  municipals  a  uns  nivells  més 
semblants a la d’altres pobles. Per tot l’assenyalat, anuncia que s’abstendran. 

El Sr. Jaume Bestard anuncia el seu suport a la proposta i que totes les passes que es donin 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 4

R
H

YM
G

25
M

SZ
H

7E
PS

Q
6W

22
L5

J2
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//s
ol

le
r.s

ed
el

ec
tro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 6
 d

e 
14

 



per rebaixar els tributs seran benvingudes per la ciutadania.  

Intervé el Sr. Aguiló i diu que està clar que es poc el que es baixa però que val més baixar 
poc a poc cada any. Per tant, donaran suport a la baixada. 

El Sr. Carlos Darder es mostra satisfet perquè es facin baixades seguides, i recorda que fa 
uns mesos es va fer una rebaixa.

La Sra. Andrea Pomar es mostra sorpresa per certes intervencions i li diu a la Sra. Laura 
Celià que no governen per certs col·lectius sinó per tot el poble de Sóller. D’altra banda 
respon  al  Sr.  Jaume  Mateu  que  aquest  equip  de  govern  ha  llevat  el  pla  d’ajust  i  que 
correspon a aquest determinar el tipus impositiu, que encara no s’ha arribat a la crisi post 
pandèmica  i  que aplicar  certs  tipus  impositius  podria  duu a l’Ajuntament  a  un sistema 
financer que no sigui solvent, que això no interessa i que cal ser coherents. Pel que fa la 
bonificació d’horts i tarongers, li recorda al Sr. Jaume Mateu que un particular va fer una 
al·legació i que la justícia no permet,  acabat els quatre anys, tornar a implantar aquesta 
bonificació. D’altra banda, pel que fa a les bonificacions per vulnerables diu que només 
cinc persones ho han sol·licitat. Afegeix que són coherents amb les baixades que és fan i 
que estam amb plena crisi pandèmica, que si en un futur no es poden pagar les factures dels 
proveïdors tendríem un problema. Agraeix la feina pels serveis econòmics.

El Sr. Batle intervé i diu que la regidora fa una feina «soberbia» i sobretot actua de manera  
molt coherent. Segons el Sr. Simarro ens hem de preocupar per la gent de Sóller i no podem 
limitar els recursos per ajudar a la gent. Opina que avui és un gran dia perquè es torna a  
baixar cinc punts l’IBI i vol recordar que al 2003 es va fer una sessió plenària per rebaixar 
l’IBI i diu referint-se al Partit socialista, que es varen aixecar i partir, i que majoritàriament 
el partit que ha baixat l’IBI quan ha governat ha sigut el Partit Popular. Insisteix que és un 
gran dia i que tan de bo el govern central també rebaixàs l’IRPF. 

Passats a votació, per majoria de 14 vots a favor (PP, Sebastià Aguiló, El PI, MES per 
Sóller i PODEMOS), cap vot en contra i 3 abstencions (PSOE), ACORDA:

Primer.-  Aprovar provisionalment l'Ordenança Fiscal reguladora de l'Impost sobre béns 
immobles, d’acord amb el text que figura en l’expedient.

Segon.- Procedir al tràmit d'informació pública i audiència als interessats per un termini de 
30 dies per a la presentació de reclamacions, mitjançant la publicació d'un extracte de la 
mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears, al plafó d'anuncis de l'Ajuntament i a un diari 
de màxima difusió de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Tercer.- Finalitzat el període d'exposició pública i en el cas de que no hi hagi reclamacions, 
s'entendrà definitivament aprovat l'acord provisional

Quart.- Una vegada aprovada definitivament, es procedirà a la publicació íntegra del text 
de l'Ordenança en el BOIB, requisit necessari per a la seva entrada en vigor.

Cinquè.- Comunicar el present Acord als negociats afectats».
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Tercer.- Expedient 7758/2021 de modificació de l'Ordenança Fiscal reguladora de la 
Taxa pel Servei de Recollida de RRSSUU.

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar i diu que es tracta de modificar l’ordenança de fems 
arran de la rebaixa de Tirme. Explica que des del departament de rendes s’ha fixat 
l’objectiu de revisar totes les ordenances, i pel que fa a l’ordenança que ens ocupa, suposa 
una rebaixa de vint euros anuals. D’altra banda, exposa que s’ha posat ordre a les diferents 
categories de locals i establiments que tenim al municipi, simplificant-les. 

La Sra. Catalina Pizá d’Unidas Podemos explica que va llegir en premsa unes declaracions 
de la regidora que va dir que es podien baixar les taxes perquè és reciclava més, i agraeix 
que ara no hagi fet menció a això perquè és una dada que no és certa, perquè precisament, 
el reciclatge ha caigut en un divuit per cent. Segons la Sra. Pizá, el rebut de fems del segon 
semestre s’hauria pogut davallar i no ho han fet. Afirma que la taxa de recollida de fems 
s’ha pogut baixar perquè el Consell de Mallorca ha fet un esforç pagant amb els seus propis 
romanents, dedicant-hi 2’6 milions d’euros.

El Sr. Gabriel Suau de Més per Sóller vol que consti que al 2015 ja hi va haver una rebaixa 
de la taxa feta per l’anterior equip de govern. També vol recordar una noticia que va sortir 
que parlava d’uns dos cents mil euros de la taxa cobrats de més als sollerics que coincideix 
en  certes  dades  d’aquest  expedient  i  demana  per  aquest  assumpte.  D’altra  banda,  vol 
remarcar que el marc general no canvia perquè no es fan passes cap el porta a porta o cap a 
l’orgànica i que tot això no està avançat com a poble. Malgrat tot això, i com que és una 
rebaixa,  diu  que  han  optat  per  votar  en  positiu,  si  bé  lamenten  el  canvi  de  forma  de 
pagament a semestral i el fet que no es pugui fraccionar. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Mateu i avança que li donaran suport però que dels informes es 
destreu que els  canvis  de tarifes  que va aprovar  el  Consell  de Mallorca,  varen fer  que 
l’Ajuntament ingressàs més diners de tarifa de fems que els que realment havia de pagar a 
Tirme, i es parla en concret d’uns 200.000 euros. Diu que és obvi que aquesta diferència 
s’havia de resoldre, i que tècnicament no podia ser que l’Ajuntament recaptàs més del que 
ha de pagar al Consell. D’altra banda, posa damunt la taula que Sóller té un dèficit molt 
important en quant al tractament de residus, com més reciclam menys pagam a Tirme i per 
tant, podríem aconseguir més rebaixes de les factures si féssim polítiques una mica més 
ambicioses. Anuncia el seu vot a favor.

El Sr. Jaume Bestard diu que tot suma i que el que interessa és que la butxaca dels nostres 
veïnats es vegi el menys afectada possible. Anuncia el seu suport. 

El regidor no adscrit, el Sr. Aguiló diu que votaran a favor. 

La Sra. Andrea Pomar diu que les comissions informatives es fan per informar i que la 
informació  que  surt  a  premsa a  vegades  es  tergiversen  les  paraules.  En relació  amb la 
intervenció del Sr. Mateu, diu que efectivament, en una taxa no pot haver beneficis, i per 
aquest motiu s’ha ajustat i també s’ha revisat, i que en el rebut dels ciutadans el que es 
pretén es fomentar el reciclatge.  També segons la regidora no només afecta el tema del 
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reciclatge, sinó que en el cost de Tirme, també influiran altres elements per determinar el 
cost de la recollida, com per exemple, el cost del gasoil. Així mateix, vol recordar que és 
una ordenança  anual  i  que tècnicament  al  mes de maig,  malgrat  el  Consell  va fer  una 
davallada, no es podia aplicar. Pel que fa als fems diu que amb l’entrada de l’ATIB haurà 
dos rebuts, que hi ha hagut una negociació amb aquesta entitat que volia que hagués un únic 
rebut i que ara per ara, no entra en el pagament a la carta però que no es descarta que en un  
futur sigui possible.

El Sr. Batle diu que qui va posar el preu de la taxa tant alta va ser un equip progressista. 
D’altra banda, pel que fa al porta a porta diu que ells no varen fer cap tipus de passa. Que 
ara mateix hi ha una situació complicada, un any de pandèmia pels serveis públics i que a 
final de legislatura s’hauran fet passes importants pel porta a porta i pel reciclatge. 

Passats a votació, el resultat  de la mateixa és el següent, la Corporació, per unanimitat, 
ACORDA:

Primer.-  Aprovar  provisionalment  l'Ordenança  Fiscal  reguladora  de  la  Taxa relativa  al 
servei  de Recollida  de residus  sòlids  urbans,  d’acord amb el  texte  de l’Ordenança  que 
consta en l’expedient.

Segon.- Procedir al tràmit d'informació pública i audiència als interessats per un termini de 
30 dies per a la presentació de reclamacions, mitjançant la publicació d'un extracte de la 
mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears, al plafó d'anuncis de l'Ajuntament i a un diari 
de màxima difusió de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Tercer.- Finalitzat el període d'exposició pública i en el cas de que no hi hagi reclamacions, 
s'entendrà definitivament aprovat l'acord provisional

Quart.- Una vegada aprovada definitivament, es procedirà a la publicació íntegra del text 
de l'Ordenança en el BOIB, requisit necessari per a la seva entrada en vigor.

Cinquè.- Comunicar el present Acord als negociats afectats».

Quart.- Expedient 7760/2021 d'aprovació de l'Ordenança Fiscal reguladora del 
Sistema Especial de Fraccionament de Tributs.

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar, regidora d’hisenda i explica que arran de l’ATIB 
s’han tingut que revisar certes coses i entre elles, s’ha revisat el calendari del contribuent 
per unificar tots els pagaments en un únic comprès entre el 3 d’octubre i 5 de desembre, si  
el ciutadà no opta per fer cap modificació. Explica la regidora d’hisenda que l’altra opció és 
poder fer pagament a la carta, que consisteix en fraccionar els pagaments, en funció de 
l’economia  de cada  família.  Exposa  que el  tràmit  es  podrà fer  de  manera  telemàtica  o 
presencialment abans de dia 10 febrer de 2022. D’altra banda, vol puntualitzar que el rebut 
de l’IBI es passarà el cent per cent en un únic pagament i que també es podrà fraccionar si 
es  sol·licita.  Finalment,  vol  agrair  la  feina  feta  pel  departament  de  Rendes  amb el  Sr. 
Fortesa al cap davant, així com a la interventora.
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Pren la paraula la Sra. Catalina Pizá considera interessant el fraccionament del pagament i 
lamenta que no s’hagi  pogut incloure el  rebut dels fems, si  bé li  preocupa que aquesta 
informació sobre data  límit  del 10 de febrer,  no arribi  a la  gent,  i  per aquest motiu,  li  
demana a la regidora un esforç extra per arribar a tothom. 

Intervé la Sra. Elvira Arbona i diu que fa uns mesos ja varen manifestar no està a favor de 
cedir la recaptació a l’ATIB i que avui reafirmen la seva postura, perquè molta gent quedarà 
en situació d’indefensió ja que tendran problemes per sabre i tramitar el nou fraccionament. 
Afegeix que també cal tenir en compte que es modifiquen els pagaments actuals. Considera 
que  la  comoditat  d’alguns  no  hauria  de  repercutir  en  tota  la  població  i  no  hauria  de 
repercutir  en les persones que pateixin algun tipus de vulnerabilitat.  Anuncia el seu vot 
desfavorable. 

El Sr. Jaume Mateu anuncia el seu vot a favor.

Pren la paraula el Sr. Aguiló qui diu no entendre l’argument de la regidora de Més i que li 
pareix una mesura perfecta, que es podrà triar com es vol pagar, i que és una bona iniciativa 
per a l’economia domèstica. 

El Sr. Carlos Darder li cedeix el torn de paraula a la Sra. Andrea Pomar i explica que hi ha 
dues modalitats, si es té tot domiciliat es rebrà el pagament entre el 3 d’octubre i el 5 de 
desembre, no obstant, es podrà optar per fraccionar el pagament a través d’una sol·licitud a 
l’ATIB. Pel que fa al rebut de fems, diu que de moment no es pot fer a la carta i que es 
passarà en dos semestres. També vol matisar, pel que fa a les dates de pagament, que s’ha 
tengut en compte la peculiaritat del nostre municipi de ser un poble eminentment turístic. 

La Sra. Celià diu que ara la norma  preveu que tot es pagarà en un únic rebut a no ser que es 
demani el fraccionament, i que els hi preocupa que aquesta informació no arribi a la gent 
que molta gent no demanin el fraccionament abans de dia 10 de febrer i que a final d’any es 
trobin amb tota la  càrrega impositiva en un sol pagament,  que d’aquí ve el  seu vot en 
contra. 

La Sra. Andrea Pomar diu que no ho havia entès que si el que demanen és el mateix que la 
Sra. Pizá, s’intentarà donar la màxima difusió possible i que es comptarà amb els dos diaris 
locals. Recorda que s’intenten donar les màximes facilitats possibles, que l’ATIB té obert 
els horabaixes i que es segueix fent una atenció personalitzada. 

Tanca el torn d’intervencions el Batle President i diu que tot està molt ben explicat i que 
avui és un gran dia per totes les decisions preses. Que aquesta proposta d’acord és una gran 
passa. Es dirigeix a la Sra. Andrea i li diu que l’oposició no ha sigut capaç de presentar una 
projecte de fins a 40.000 euros bo per Sóller i que tampoc no han sigut capaços de votar a 
favor de la baixada de l’IBI. 

Abans de passar  a  votació  el  Batle  President  vol  mostrar  el  seu apreci  i  agraïment,  al  
funcionari Gabriel Munar que es jubila i li fa entrega d’un pin commemoratiu.

Passats a votació, la Corporació, per  majoria de 13 vots a favor (PP, Sebastià Aguiló, EL 
PI, PSOE I PODEMOS) i 4 en contra (MES), ACORDA:
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Primer.- Aprovar  l’ordenança  fiscal  reguladora  del  sistema  especial  de  pagament 
fraccionat de tributs de l’Ajuntament de Sóller, en els següents termes:

Ordenança fiscal reguladora del sistema especial de pagament fraccionat de tributs de 
l’Ajuntament de Sóller

Article 1. Fonament i objecte

1. En ús de la potestat reglamentaria que li atribueix l’article 106 de la Llei 7/1985 de 2 
d’abril,  reguladora de  les  bases  de  regim local,  i  d’acord amb allò  que  preveuen  els 
articles 15 a 19 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel  
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i amb l’objectiu de facilitar el compliment de 
les  corresponents  obligacions  tributàries,  l’Ajuntament  de  Sóller  estableix  un  sistema 
especial de pagament fraccionat de determinats tributs de cobrament periòdic per rebut i 
notificació col·lectiva que es regirà pel que estableix aquesta Ordenança.

2. El sistema especial de pagament fraccionat que regula aquesta Ordenança no suposa 
cap alteració dels terminis per exercir els recursos ni qualsevol altre aspecte de la gestió 
tributaria, que se seguirà regint per la seva normativa específica. 

Article 2. Tributs respecte els quals es pot sol·licitar el pagament fraccionat

El sistema especial de pagament fraccionat és d’aplicació als obligats tributaris que en 
sol·licitin l’aplicació als seus rebuts corresponents a algun o alguns dels següents tributs: 

a) Impost sobre béns immobles. 
b) Impost sobre activitats econòmiques. 
c) Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
d) Taxa relativa als llocs de venda fixos del mercat municipal.
e) Taxa relativa als llocs de venda dels mercats ocasionals.
f) Taxa relativa als arbitris municipals.
g) Taxa per ocupació de béns de domini públic amb taules i cadires i altres elements.

Article 3. Requisits

1. Per poder acollir-se al sistema especial de pagament fraccionat, el sol·licitant ha de 
complir els requisits següents: 

a) Formular una sol·licitud, d’acord amb el model que consta en l’annex, abans del dia 10 
de febrer de l’any de que es tracti. 

b) No tenir cap deute en període executiu amb l’Ajuntament.

c)  Efectuar  els  pagaments  mitjançant  domiciliació  bancària.  A  aquest  efecte  s’haurà 
d’adjuntar una còpia de la cartilla bancària o certificat de la entitat financera on consti 
que  l’obligat al pagament és el titular del compte en que es domicilien els pagaments 
fraccionats. En cas que l’obligat al pagament no fos el titular, el titular del compte ha 
d’autoritzar la domiciliació.
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2. El fraccionament s’entén concedit amb la presentació de la sol-licitud, sempre i quan es 
compleixin els requisits del paràgraf anterior, i es prorroga automàticament si l’interessat 
no renuncia de forma expressa i sempre que no tengui deutes en període executiu.

3. D’acord amb allò que preveu l’article  10,  paràgraf segon, del  Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, no s’exigirà interès de demora en cas d’acolliment al 
sistema especial de pagament fraccionat que regula aquesta Ordenança.

Article 4. Modalitats de pagament fraccionat i duració

1. El pagament de l’import total anual dels tributs s’efectuarà en qualsevol de les següents 
modalitats: 

a) Modalitat  de nou pagaments:  En vuit  mensualitats  (de març a octubre), la quantitat 
equivalent al resultat de dividir per nou l’import del conjunt de rebuts dels tributs liquidats 
al  sol·licitant  en l’exercici  immediatament  anterior; i  el  mes de novembre,  la quantitat 
resultant  de  deduir,  a  l’import  dels  rebuts  dels  padrons  o  llistes  de  cobrament  ja 
definitivament aprovades a nom del sol·licitant, les quantitats ja pagades. 

b) Modalitat de quatre pagaments: En tres pagaments trimestrals (març, juny, setembre) la 
quantitat equivalent al resultat de dividir per quatre l’ import del conjunt de rebuts dels 
tributs liquidats al sol·licitant en l’exercici immediatament anterior; i el mes de novembre, 
la quantitat resultant de deduir, a l’import dels rebuts dels padrons o llistes de cobrament 
ja definitivament aprovades a nom del sol·licitant, les quantitats ja pagades. 

2.  L’acolliment  al  sistema  especial  de  pagament  es  prorrogarà  automàticament  per  a 
l’exercici següent sempre que l’interessat no en manifesti la seva renúncia expressa i no 
tingui deutes  pendents de pagament en període executiu. 

Article 5. Incompliment 

En el cas de falta de pagament de qualsevol dels terminis, el sistema especial de pagament 
fraccionat  queda  sense  efecte  i  s’haurà  de  pagar  el  deute  en  el  període  general  de 
pagament  voluntari  del  tribut  corresponent.  Els  pagaments  que  ja  s’hagin  efectuat,  si 
s’escau, tindran la consideració d’ingressos a compte.

Disposició final. 

Aquesta Ordenança fiscal entrarà en vigor el dia de la seva publicació en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears i tindrà efectes a partir de l’1 de gener de 2022, essent que deixa sense 
efecte qualsevol disposició que sigui contrària al seu contingut, i restarà en vigor fins que 
no s’acordi la seva modificació o derogació expressa.

Annex
Model de sol·licitud de pagament fraccionat de tributs
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Segon.-  Publicar,  de  conformitat  amb  els  articles  17  i  18  del  Text  refós  de  la  Llei 
reguladora de les hisendes locals, l’acord d’aprovació inicial i el text de l’ordenança fiscal 
en el tauler d’anuncis de l’entitat i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, i donar un 
termini de 30 dies hàbils, dins dels quals els interessats podran examinar-lo i plantejar les 
reclamacions que estimin oportunes.

Tercer.- Considerar  que,  en  cas  que  no  se’n  presentin  reclamacions  a  l’expedient 
d’aprovació  inicial  d’aquesta  ordenança  fiscal  en  el  termini  anteriorment  indicat,  que 
l’acord serà definitiu de conformitat amb el que estableix l’article 17.3  del Text refós de la 
Llei reguladora de les hisendes locals».

Quan són les 13:53 h, el Batle President aixeca la sessió, de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                               La secretària 

El Batle-President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                                                 Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                                                         La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia  25 de gener de 2022 i s’aprova per  
La secretària.
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